

Class 11th
Max. Marks: 100

Model Paper
Subject: Arabic

Session 2018-19
Min. Marks 33

Part I Advanced Reading Skills (Marks:10)

1. Read and comprehend the following passage extracting verbs and nouns. (10)
أخرج حامد كتاب العربية من الحقيبة وفتحها، وقرأ حامد الدرس الجديد وسمع زملاؤه هذا الدرس وفهموه.

Part II Effective Writing Skills

2. Differentiate the following proper nouns by giving their appropriate names: (5)

(١) أنت ----- (٢) آزاد ----- (٣) هذه -----

(٤) التي ----- (٥) البلد -----

3. Translate any five words from the following words into English or Urdu. (5)

(١) الطالب (٢) المدرس (٣) الكتاب (٤) القلم (٥) ساعة (٦) رسول (٧) تاجر (٨) رجل (٩)

امرأة (١٠) بنت (١١) بعض (١٢) ولد

4. Answer the following questions in Arabic. (5)

(١) ما اسمك؟ (٢) ما اسم ابيك؟ (٣) من أين أنت؟ (٤) ما اسم مدرستك؟ (٥) في أي صف أنت؟

5. Differentiate the nouns from the verbs: (5)

(١) ينصر (٢) الطالب (٣) الكتاب (٤) يضرب (٥) اذهب

Part III Applied Grammar Section

6. Do as Directed (٢0)

A. Conjugate any one of the following verbs into past tense (الفعل الماضي): (4)

(١) ذهب (٢) فعل (٣) جلس

B. Conjugate any one of the following Imperative verbs (فعل الأمر): (4)

(١) اقرأ (٢) افتح (٣) اكتب

C. Define the feminine (تانيث/مؤنث) and mention its kinds. (4)

D. Write down demonstrative pronouns الإشارة along with its kinds. (4)

E. Identify the possessive case الإضافة from the following structures: (4)

(١) كتاب الله (٢) محمد حسين المحاضر (٣) الجوالة الجديدة

Part IV al-Quran and al-Hadīth: (Marks 24)

7. Translate any one of following Quranic verses into Urdu or English. (6)

أ- الحمد لله رب العالمين الرحمن الرحيم مالك يوم الدين إياك نعبد وإياك نستعين

ب- قل هو الله أحد الله الصمد لم يلد ولم يولد ولم يكن له كفوا أحد

8. Translate any one of following Hadith sections into Urdu or English. (6)

أ- إنما الأعمال بالنيات ; إمطة الأذى عن الطريق صدقة; كن في الدنيا كأنك غريب أو عابر سبيل

ب- الدين النصيحة ; الحياء شعبة من الإيمان ; الطهور شطر الإيمان

9. Explain with reference to the context any one of the following parts of surahs in Urdu or English. (6)

أ- ورأيت الناس يدخلون في دين الله أفواجا

ب- صراط الذين أنعمت عليهم غير المغضوب عليهم ولا الضالين

10. Write a brief note on Al-Quran (القرآن) in Arabic. (6)

Part V Prose Section (Marks: 26)

11. Translate any one of following portions into Urdu or English : (8)

(أ) - وبعد الخريف ياتي الشتاء؛ يشتد البرد؛ و تلتحف الأرض بالبردة الثلجية البيضاء، وترى الأنهار

منجمدة في المناطق الباردة.

(ب) - خرج حامد من البيت في الساعة التاسعة صباحا متوجها إلى المدرسة، ووصل إليها في الساعة

التاسعة والنصف.

12. Fill in the Blanks. (6)

(أ) هذا----- (٢) الكتاب على----- (٣) السمك في-----

(٤) الفصل----- (٥) الكرسي----- (٦) الأشجار-----

13. Explain with reference to the context any one of the following passages in Urdu or Arabic. (6)

(أ) - و حين بدأنا الأكل ، قال أبي : بسم الله ، قلنا : بسم الله ؛ اكلنا وشبعنا، و قال: كل واحد

متا : الحمد لله.

(٢) - مسجد حينا جميل جدا ؛ له منارة عالية، يؤذن فيها المؤذن وينادي باسم الله.

14. Differentiate the sun and moon letters from the following: (6)

ج، د، س، ل، ق، م، ت، ن، ب، أ، و، ه، ث، ح، ذ، ك، ش، ع، غ، ط، ظ